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Vänstern i Kungsbacka är en del 
av  skriftserien Folkviljan.Vänstern 

i Kungsbacka

”Hushållen har fått bära 
hela bördan av den  

ekonomiska krisen”
 sidan 4-5

Ida 
Gabrielsson

Jonas 
Sjöstedt

”Jag ser EU-valet  
som första steget till  

regeringsskifte i Sverige”
sidan 7

”Vanliga människors behov 
måste prioriteras.”

sidan 7

Hanna
Gedin

vansterpartiet.se/ 
blimedlem

Vi tror  
på rättvisa
Tillsammans med  
tusentals människor  
över hela Sverige  
kämpar vi för en rättvis 
och solidarisk värld.

Arbetarrörelsen har varit 
med och lagt grunden för vårt 
demokratiska samhälle. Ett 
samhälle där alla får vara med 
och påverka, oavsett storleken 
på plånboken. Ett samhälle där 
vi tar hand om varandra och 
skapar en välfärd för alla. Det 
är något som alla tjänar på.

Därför får vi inte glömma att 
föra kampen vidare tillsam-
mans. Det är när högerns 
krafter splittrar oss som vi 
förlorar. När de pekar finger på 
den fattige och säger att han 
får skylla sig själv så sträcker 
vi ut en hand och hjälper till. I 
frivilligorganisationen, i facket, 
i partiet finner vi styrkan. Vi 
förlorade ett val men efter en 
valförlust säger vi som Joe Hill: 
Sörj inte, organisera er!

Organisera 
er för en bät
tre framtid

Högern  
vägrar  
att rädda  
välfärden 
Att välfärden kommer att gå igenom ett 
stålbad är inte ett måste utan ett val  
regeringen har gjort. Partiledare Nooshi 
Dadgostar vill se en annan politik. sida 5

Jon Thorbjörnson 
Vänsterpartiet 
Kungsbacka
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Marcus Wallin

I en tid där fattigdomen 
och ojämlikheten ökar 
i Sverige är det ännu 
viktigare för mig att på 
arbetarrörelsens dag 

samlas och stärka arbe-
tarrörelsen!

Åsa Svedjenäs

Första maj är en dag för 
solidaritet. En dag för 
jämställdhet och jäm-
likhet. En dag att visa 
att alla människor är 

lika mycket värda.

Sanna Dabolins

Jag tror vi behöver en 
hållbar arbetsmarknad 
där människor orkar 
jobba utan att slitas ut 
i förtid. Därför vill jag 
lyfta frågan om arbets-

tidsförkortning. En 
klassisk paroll värd att 

kämpa för: ”sex timmars 
arbetsdag!”

Meltem Cimen

För mig är det viktigt 
att demonstrera på 
första maj för att visa 
att vi i arbetarklassen 
inte accepterar hur det 

kapitalistiska systemet 
förstör våra samhällen!

FRÅGA 4
Vad betyder  
1 maj för dig?

Vänstern i Kungsbacka ges ut av Vänsterpartiet i samarbete med Zetkin Foundation.  Redaktion: Per Längby, Mats Billberg Johansson, Adam Määttä, Johan Leijon, Thomas Selig. 
Ansvarig utgivare: Daniel Sestrajcic. Upplaga: xxxx ex Tryck: Markbladet, 2024. 

Här finns vi.
Engagera dig!

Vänsterpartiet
Kungsbacka

Hemsida:
kungsbacka.vansterpartiet.se
E-post: 
kungsbacka@vansterpartiet.se  

Facebook:
Vänsterpartiet Kungsbacka
Bli medlem: 
vansterpartiet.se/bli-medlem

● Viking Bengtsson, en av våra mest tongivande 
medlemmar i Vänsterpartiet i Kungsbacka, har 
lämnat oss. Under många år drev Viking frågor i 
kommunen och regionen. Som yrkesfiskare var 
han fackligt aktiv och ansiktet utåt för den småska-
liga fiskerinäringen i Halland.

Nu är det snart 1 maj och Vänsterpartiet i Kungs-
backa firar arbetarrörelsens dag vid kulturhuset 
Fyrens entré som vi gjort i trettio år. Det här året 
saknas Viking. 

Han var en lysande 1 maj-talare, diktare och poet. 
Han hade en särskild förmåga att peka på de stora 
politiska frågorna ur ett lokalt Kungsbacka-per-
spektiv. Tillståndet i Kungsbacka-fjorden, arbets-
tid och löner i äldrevården, fler hyresbostäder i 
kommunen, en bandyhall till Frillesås är exempel 
på områden som engagerade Viking. De egna 
dikterna var en unik del av hans 1 maj-tal.

En del i att minnas Viking är att fortsätta 
kämpa för det som han och vi tillsammans tror 
på, ett solidariskt och hållbart samhälle. För 
att nå dit måste vi jobba både i det stora och i 
det lilla. Vi behöver jobba för ett bättre samhälle i 

EU (glöm inte att rösta i 
EU-valet den 9:e juni), i 
riksdagen i Stockholm och lokalt på vår egen lilla 
hemmaplan.

I Kungsbacka jobbar vi i Vänsterpartiet för att det 
skall finnas fältassistenter i kommunen som kan 
stötta våra ungdomar och vara en hjälpande hand 
när någon är på väg att hamna snett i tillvaron. 
Vi jobbar för att starta försöksverksamhet med 
sex timmars arbetsdag för de anställda inom vård 
och omsorg så att arbetsmiljön skall bli bättre. I 
förlängningen vill vi att alla skall få sex timmars 
arbetsdag. Vi jobbar för att skapa en skola som 
prioriterar eleverna och inte aktieutdelningar. Vi 

jobbar för fler billiga hyresrätter som 
gör det möjligt för alla att bo i 

Kungsbacka. 

Tillsammans kan vi skapa ett 
bättre samhälle och en ljusare 
framtid.

Jan Christer Jansson
Ordförande,  

Vänsterpartiet Kungsbacka

Tiden är orubblig och flyttar sig framåt medan vi följer med 
utan att kunna stoppa den. Olika skeden i tillvaron fångar 
in oss, omfamnar oss och släpper oss sedan vidare. Vi kan 
bara göra det bästa av det som kommer i vår väg och för-
söka skapa något bättre för så många som möjligt.

Till minne av Viking Bengtsson, 1950 – 2024.

LEDARE

En kamrat har lämnat oss 
men kampen fortsätter

Viking Bengtsson, 1950–2024
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700 miljarder Så mycket vill Vänsterpartiet lägga 
för att skapa nya gröna jobb och för 
en rättvis klimatomställning.

bakgrund eller andra som redan är diskri-
minerade, tillägger han.
 Zonerna innebär å andra sidan att fler 
troligen kommer att gripas för vapen- 
eller narkotikainnehav och motsvarande. 
De straffskärpningar som vidtagits har 
då effekt i den meningen att brottslingen 
inte kan begå brott då denne sitter inne. I 
Sverige har fångarna dessutom en förhål-
landevis låg risk för återfall i brott efter 
frigivningen, berättar Manne Gerell.
 – Men med trångboddhet på överfulla 
fängelser ökar risken för sådana återfall.
Att använda hot om stränga straff för att 
förebygga brott är tveksamt.
 – Unga förövare tänker sällan på 
konsekvenserna av den kriminella hand-
lingen, säger han.

 Därför är samhällsinsatser för de 
yngsta viktiga. I senaste årsrapporten 
från Bris, Barnens rätt i samhället, har 
ökningen av barn som söker kontakt på 
grund av kriminalitet ökat med 60 pro-
cent, visserligen från en låg nivå.
 Barnen vittnar om oro för att dras in i 
brottslighet eller en önskan fylld av rädsla 
för att dra sig ur gängmiljön. I samband 
med presentationen avvisade Bris gene-
ralsekreterare Magnus Jägerskog visita-
tionszonerna i radions Studio 1.
 Så länge förskola, skola och social-
tjänst inte får tillräckliga resurser att 
stötta föräldrar och deras barn i de lägsta 
åldrarna kommer inga zoner att hjälpa.

Per Längby

Unga män i ekonomiskt 
eftersatta områden utsätts 
för störst risk för kroppsvisi-
tering med de nya säkerhets-
zonerna. På vilka grunder är 
mer oklart.
 Hur man är klädd verkar 
vara en anledning. Avgöran-
det är upp till polisen, som 
får muddra individer ”i den 
utsträckning det behövs”.

Luddig lag ger utrymme 
för godtycklig visitering

”Det finns ingen 
forskning som 
stödjer att det 
skulle vara brotts-
förebyggande.  
MANNE GERELL 
KRIMINOLOG 
MALMÖ UNIVERSITET

● – På så vis blir det den enskilde 
polismannen som får ta beslut om när en 
kroppsvisitering ska ske, vilket är lite väl 
luddigt, säger Manne Gerell, kriminolog 
vid Malmö universitet.
 Därmed blir det också oklart i vilken 
utsträckningen tvångsmedlet kommer att 
användas. Ett polisdistrikt eller lokal-
polisområde kan vara återhållsamt med 
ingripanden, ett annat desto mer aktivt.
 Säkerhetszonerna, eller visitationszo-
nerna som de hette ursprungligen, kan 
utlysas under en tvåveckorsperiod och 
omfatta ett begränsat område. Detta sker 
samtidigt som allmänhetens oro över 
ökad brottslighet tilltar. På lösa grunder 
även det, enligt Manne Gerell.

Minskad brottslighet
– I verkligheten har den mesta brottslig-
heten minskat. Det nya är gängskjutning-
arna.
 I det kontantlösa samhället är bankrån 
ingen lukrativ affär. I deras ställe har de 

anmälda bedrägeribrotten ökat med hela 
53 procent under den senaste tioårsperi-
oden, utan att bankerna lyckats skydda 
sina kunder i tillräcklig utsträckning. 
Under samma period har det totala antalet 
anmälda brott ökat med endast tre pro-
cent, enligt Brå. 
 Huruvida visitationszoner skulle kunna 
minska gängvåldet är oklart.
 – Det finns ingen forskning som stöd-
jer att det skulle vara brottsförebyggande. 
Kanske är det tvärtom, säger Manne 
Gerell. 
 Det finns exempelvis en klar risk att poli-
sens förtroendeskapande arbete skadas.

Drabbar fattiga
–Det finns ju många studier som visar att 
denna typen av ingripanden i högre grad 
drabbar fattiga, personer med utländsk 

700 miljarder
Så mycket vill Vänsterpartiet lägga för att skapa nya gröna jobb och för en rättvis klimatomställning.

De nya säkerhetszonerna medger kroppsvisitation som främst kommer att drabba de mest 
utsatta, menar kriminolog Manne Gerell.

LÄS MER OCH SE FILMEN MED
VÅRDFÖRBUNDETS ORDFÖRANDE

www.vänsternivården.se

Vill du veta mer om
varför vänstern och  
facket vill ha en  
arbetstidsförkortning?
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”En nedskärning 
är inte en  
satsning!”
Hösten 2021 tog inflationen fart i Sverige. Sedan 
dess betalar medborgarna ett högt pris för det  
dagliga. Vad bör göras? 
 Vi ställde tre frågor till Ida Gabrielsson, Vänster-
partiets ekonomisk-politiska talesperson. 

Hur påverkar 
m-sd-regeringens 
åtstramningar 
samhället?

Ida Gabrielsson: Hushållen 
i Sverige har fått bära hela 
bördan av den ekonomiska 
krisen. Mat- och elpriser 
skenar. Elbolagen gör stora 
vinster medan elräkningen 
stiger för vanligt folk. Det är 
därför Vänsterpartiet lagt 
fram förslag om att ställa 
krav på matjättarna och på 
att införa sverigepriser på el. 
 Löntagarna har tvingats 
till stora reallönesänkningar 
medan bankerna gör stor-
vinster. Dessa övervinster 
vill Vänsterpartiet ge tillbaka 
till befolkningen genom en 
tillfällig bankskatt. Reger-
ingen och SD väljer i stället 
att genomföra skattesänk-
ningar för dem med högst 
inkomst. Banker, elbolag och 
matjättar tillåts tjäna stora 
pengar i krisen. Den politi-
ken leder inte till sänkt infla-
tion utan till att människor 
får mindre möjlighet att hålla 
huvudet över ytan. 
 Inte bara på a-kassan sker 
försämringar, regeringen 
och SD vill dessutom för-
sämra sjukförsäkringen.
 Vänsterpartiet vill gå en 
annan väg: avskaffa karens-
avdraget, sänk priserna i kol-
lektivtrafiken, öka bostads-
bidragen, höj barnbidragen 
och förbättra a-kassan. Så 
fördelas krisens bördor mer 
rättvist. 

Det är en enorm 
skillnad mellan 
vänster och höger, 
inte bara när det 
gäller människo-
syn och rätts- 
frågor, utan också 
när det gäller  
den ekonomiska 
politiken.

Ida Gabrielsson,  
ekonomisk-politisk  
talesperson

INFLATIONS- ELLER SVÄLTPOLITIK?

??
11
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Välfärden kan  
räddas med  
vänsterns  politik 
Det svåra ekonomiska läget har tvingat  
Sveriges kommuner och regioner att varsla 
anställda i tusental. De varnar för en kommande 
välfärdskris, ändå vägrar regeringen tillföra 
resurserna som krävs. 
 Hade läget varit annorlunda med en Vänster-
budget?

Ida Gabrielsson: Sverige har 
nästan lägst statsskuld i Europa 
samtidigt som det finns stora 
behov av investeringar och 
underhåll. En stram ekonomisk 
politik år efter år innebär att Sve-
rige blir fattigare när järnvägarna 
inte fungerar och arbetslösheten 
biter sig fast. 
 En klimatomställning kan inte 
genomföras utan att industrin 
och trafiken ställer om och 
elektrifieras. Därför vill Vän-
sterpartiet att Sverige under de 
kommande åren inför ett under-
skottsmål kopplat till investe-
ringar i klimatomställningen. Då 
blir jobben fler, ekonomin växer 
och eftersatta järnvägar och 
bostäder rustas upp. 
 Privatiseringar och skatte-
sänkningar är det som gjort Sve-
rige till ett skörare land. Vi måste 
visa att det offentliga åtagandet 
kostar. ”Reformutrymmet” är 
inte något som bara ”uppstår” 
varje år när man sänker skatten. 
Nästan hela ”utrymmet” är kopp-

lat till löpande kostnadsökningar, 
som redan beslutade löneök-
ningar och pensioner och andra 
ersättningar. Statsbidragen, som 
ska stärka välfärden, skjuter i 
själva verket till mindre resur-
ser än vad det kostar att hålla 
uppe dagens nivå på exempelvis 
bemanning i sjukvården. 
 Resultatet blir att det varje år 
sker automatiska nedskärningar, 
utan att något egentligt beslut 
fattats. Det vill Vänsterpartiet 
ändra på genom att indexera 
statsbidragen så att dom varje 
år räknas upp med de faktiska 
kostnadsökningarna. 
 Dessutom vill vi att ramverket 
som reglerar överskott/under-
skott ska tillföras ett inkomst-
golv som anger hur stort ett 
bibehållet offentligt åtagande är. 
Det betyder att om man trots allt 
vill göra stora skattesänkningar, 
får man vara tydlig med vad man 
inte gör istället. Istället för som 
idag där man kan påstå att en 
nedskärning är en satsning. 

Ida Gabrielsson: Jag tycker det 
är enkelt. SD bryr sig bara om en 
sak, att ge sig på invandrare. De 
lovade att inte göra försämringar 
i a-kassan och sjukförsäkringen. 
Nu sker just precis det. Men den 
nyliberala ekonomiska politiken 
med stora skattesänkningar, 
avregleringar och privatiseringar 
går inte längre hem i stugorna. 
Därför gömmer sig hela Tidö-
gänget bakom sin politik om hår-
dare tag eller skyller alla problem 
i samhället på invandrare. 
 Det är en enorm skillnad mel-
lan vänster och höger, inte bara 
när det gäller människosyn och 
rättsfrågor, utan också när det 
gäller den ekonomiska politiken. 
Välfärden måste byggas upp och 
repareras: Vi vill höja pensio-
nerna, ta tillbaka kontrollen över 

skolan och järnvägen, bygga ut 
kollektivtrafiken, investera och 
ställa om, se till att a-kassan och 
sjukförsäkringen förstärks och 
förbättras. 
 Högern och SD vill inte prata 
om krisen i sjukvården, a-kassan 
och sjukförsäkringen. Inte heller 
om en rättvis klimatomställning. 
Vänsterpartiets uppgift är att 
lyfta de ekonomiska frågorna på 
ett konkret och handlingskraf-
tigt sätt. Så kan vi mobilisera för 
att byta regering och därmed 
politik. 

● Hög inflation och stigande 
pensionskostnader innebär 
att Sveriges kommuner 
och regioner samman-
lagt ser ut att gå 28 
miljarder kronor i 
underskott nästa 
år. Kristersson 
och Åkessons 
regering har valt 
att låta välfär-
den ta smällen 
hellre än att 
höja statsbidra-
gen tillräckligt. 
Det kommer leda 
till välfärdsperso-
nal som sägs upp 
och skolor och vård-
centraler som behöver 
stänga. 
 Vänsterpartiet hade hellre 
sett en annan lösning. Partile-
dare Nooshi Dadgostar förklarar:
 – Välfärden kommer att gå 
igenom ett stålbad närmsta 
åren. Det är inte ett måste utan 
det är ett val regeringen har 
gjort. Med vår budget, som vek 
30 miljarder i statsbidrag åt 
kommuner och regioner, hade 
det funnits pengar både för att 
rädda den välfärd vi har idag och 
för att utveckla och bygga den 
starkare. Det behövs, för perso-
nalen inom både vård, skola och 
omsorg klarar inte fler nedskär-
ningar.

Regeringen misslyckas dess-
utom med att leverera på ett av 
de områden där de lovat allra 
mest: tryggheten.
 – Det är ganska anmärk-
ningsvärt, att regeringen efter 
alla löften om att få stopp på 
våld och gängbrottslighet  väl-
jer att skära ner både i skolan 
och i socialtjänsten, säger 
Nooshi Dadgostar. Vi lägger 
nästan tre miljarder mer på 
skolan än dem och en miljard 
mer på arbetet med ungdomar 
i riskzon. Dessutom lägger vi 
fyra gånger så mycket pengar 
på kommunernas arbete med 
att förebygga gängbrottslighet. 
Vi har en plan för hur nyrekry-
teringen till gängen ska brytas, 

regeringen har ingen annan lös-
ning än fängelse när det redan 
är för sent.

Men det är inte bara den 
gemensamma välfärden Vän-
sterpartiet vill bygga starkare; 
dyrtiderna har drabbat vanligt 
folk hårt och mycket behöver 
göras för att stärka hushållen.
 – Både barnbidraget och 
bostadsbidraget har urholkats, 
speciellt sedan inflationen stack 
iväg, och måste höjas ganska 
rejält. Vi vill se att barnbidraget 
höjs med 400 kronor per barn 
och månad och bostadsbidraget 
måste både höjas och omfatta 
betydligt fler. Sedan måste 
hushållen stärkas på andra 
sätt: Vi behöver fortfarande en 
överenskommelse som pressar 
ner matpriserna, Sverigepriser 
på el, ett SBAB som pressar ner 
bostadsräntan. Allt det hade 
regeringen kunnat leverera om 
de inte hade varit så upptagna 
med att sänka skatter för de 
rikaste, säger Nooshi. n

Sedan 90-talet har Sverige ett  
överskottsmål som är tänkt att fungera  
som en buffert för framtida kristider.  
Är det dags att överge detta mål?

Hur kan liberaler och sverigedemokrater  
vara enade om den ekonomiska politiken?

??

??

En vald kris. ”Välfärden kommer 
att gå igenom ett stålbad närmsta 
åren. Det är inte ett måste utan det 
är ett val regeringen har gjort. ” 
säger Nooshi Dadgostar
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Så mycket har förmögenheten ökat för världens fem rikaste män. Samtidigt 
har lönerna för nära 800 miljoner arbetare misslyckats med att hålla jämna 
steg med inflationen. Källa: Oxfam114 %

 
KRÖNIKA

Arbetstids
förkortning: 
både önskvärd 
och möjlig  
● 1919 antogs lagen om åtta 
timmars arbetsdag. Man arbe-
tade dock sex dagar i veckan. 
1971 infördes 8 timmars arbets-
dag fem dagar i veckan, och 
det har vi än idag. På över 50 
år har inget hänt med arbetsti-
den men direktörerna har blivit 
rikare. 1980 gick det 9,1 indu-
striarbetarlöner per VD. Idag 
går det 69,3 industriarbetarlö-
ner per VD. Pengarna finns för 
att korta arbetsdagen men då 
måste resurserna spridas på 
alla.

En arbetstidsförkortning är 
både önskvärd och möjlig. Vi i 
Vänsterpartiet vill att vi i Kungs-
backa föregår med gott exem-
pel

I vårt budgetförslag till 
kommunfullmäktige 
skrev vi följande:

 − Vi i Vänsterpartiet vill att 
samtliga som jobbar inom 
omsorgen skall endast jobba 32 
timmar i veckan med bibehållen 
lön. Detta innebär en minskning 
av arbetstiden med 8 timmar i 
veckan.

 − Hälsan kommer att förbätt-
ras med minskad stress, psy-
kisk ohälsa och förslitningar på 
kroppen. Detta innebär att vi 
behöver lägga färre resurser på 
sjukskrivningar och vikarier.

 − Det pratas och skrivs mer 
och mer om fördelarna med 32 
timmar arbetsvecka på global 
nivå. Det gjordes under förra 
året ett stort statsfinansie-
rat testförsök till 32 timmars 
arbetsvecka i Storbritannien 
med positiva effekter på perso-
nal och företag.

 − 32 timmars arbetsvecka 
finansieras till stor del av min-
dre sjukskrivningar, vikariekost-
nader, kompetensförlust och 
rekryteringskostnader vid per-
sonalomsättning.

Patrik Jervne 
Henestam 

ledamot i 
kommunal-

styrelsen för 
Vänsterpartiet

● Anpassningar som sker utifrån en 
tilldelad budget, inte vilka behov elever i 
verksamheten har. Dessa elever utnyttjar 
sin demokratiska rättighet att uttrycka sin 
åsikt. Vilket är vår skyldighet att lyssna 
till. För vilka är bättre att veta hur skolan 
fungerar och vilka behov som finns än de 
som vistas där?
 Jag hoppas att vi i lokalpressen får ta 
del av fler insändare av elever och hur 
de upplever sin tid i skolan, vilka behov 
de ser finns och hur de argumenterar för 
dem för att vi politiker skall kunna agera 
på ett adekvat sätt. 
”Stäng inte våra SU grupper- De 
behövs”.  
Den 19/1 2024 beskriver en elev sin 
skolgång och vägen till kunskapsut-
veckling och ett bättre mående och med 
framtidsdrömmar. En verklighet som 
många elever befinner sig i att känna att 
man inte platsar i skolan utifrån de behov 
av stöd som finns och skolans ”bristande 
förmåga” att erbjuda detta.
 Den 29/1 2024 uppmanar en elev oss 
politiker att inte spara på skolan. Eleven 
beskriver elevassistenten som bidrog till 
mer flexibilitet i undervisningen, men 
togs bort av ekonomiska skäl. En vardag 

Det värmer hjärtat att i flera insändare och artiklar läsa 
om hur våra elever tar en aktiv del i debatten om skolan. 
De försöker påverka och agera på de anpassningar till 
budgeten som sker. De beskriver hur de ser på skolan och 
sin egen skolgång.

Nu gäller det 
att lyssna

som idag är en realitet. Resurspersoner 
tas bort. Resurspersoner som kan stötta, 
lyssna, se eleverna, bemöta, vara tillgäng-
liga och synliga, undanröja konflikter och 
mobbning. 
 Men skolan skall fokusera på kärn-
uppdraget, undervisning och kunskaps-
utveckling och skall alltid fungera, enligt 
Emanuell Forsell som är ordförande 
i nämnden för för- och grundskola i 
Kungsbacka. 
 Hur skall skolan fungera med allt min-
dre personal och behov som inte mins-
kar? Vilken skola vill vi ha? En skola för 
alla? Hur kan den se ut?
Varje dag tvingas lärare priori-
tera. 
Den 9/2 tar Kollaskolans elever strid 
för sina lärare och att inte klasser slås 
samman, nio klasser skall bli sex. Det 
kommer att bli stökigare och svårare att 
arbeta med färre lärare och större klasser, 
säger eleverna.  
 Relationer som skapats kommer att för-
loras. Ny lärare får starta om och det blir 
nya lärare för eleverna att förhålla sig till. 
Kontinuitet, relationer skapar trygghet 
och är en grogrund för allt lärande och 
elevers trygghet. 

Det finns ingen forskning som stödjer att 
relationsavbrott är utvecklande för vare 
sig små eller stora barn och inte heller 
vuxna. 
 Nu gäller det att lyssna in för oss 
politiker både på elever, lärare och andra 
grupper i skolans verksamhet samt de 
olika Fackförbunden som gett sin syn på 
dessa huvudlösa besparingar som sker. 
Det handlar inte endast om anpassningar 
till ett minskat elevunderlag. Anpass-
ningarna är alldeles för oroande för detta. 
Det kommer att bli kostsamt för enskilda 
elever, enskilda lärare, enskilda skolor 
och på både kort och lång sikt vårt demo-
kratiska samhälle. 

Vi säger alla att barnen är vår framtid. 
Nu är det dags att visa detta i handling 
och tillföra mer resurser till förskolan 
och skolan för att möta de behov som 
verkligen finns. 
 Vänsterpartiet vill att Kungsbacka 
kommun skall stå upp för alla elever i 

kommunen och skapa en 
skola som ger alla möjlig-
heten att lyckas. 

Violet Dunér
Ledamot i kommunfull-

mäktige för Vänsterpartiet.
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Så många palestinier har mördats 
av den israeliska militären. 30 000

Klimatfrågan 
viktig för Sjöstedt

EU-VALET

● Hanna och Jonas, varför är det 
viktigt att man går och röstar i 
EU-valet?
– För att vår svenska högerregering är så 
svag och passiv. De gör inget för att vän-
da klimatkrisen, inget för vanligt folks 
ekonomi nu i kristider och ingenting för 
fred och mänskliga rättigheter utom-
lands. Då behövs en stark vänster i EU, 
som kan driva på regeringen och tvinga 
dem att ta sitt ansvar, säger Hanna.
 – Jag ser EU-valet som första steget 
till regeringsskifte i Sverige, en möjlig-
het att stärka vänstern. I Bryssel vill jag 
arbeta med klimatfrågan, när Sveriges 
klimatpolitik monteras ned blir det ännu 
viktigare att vässa politiken i EU. EU 
behöver folk som står upp för löntagar-
nas rättigheter och välfärden, påpekar 
Jonas.
 Vilka är era hjärtefrågor, vad 
åker ni till EU för att driva?
– Jag vill fokusera på klimatfrågan. EU 
måste tillåta och ge mer stöd till grö-
na investeringar. Vi behöver utveckla 
järnvägen och kollektivtrafiken, inte 
privatisera den. Ett starkare stöd till 

Ukraina, att uppmärksamma förtrycket 
mot kurderna och få slut på Israels ocku-
pation av Palestina är andra hjärtefrågor, 
menar Jonas.
 – Den mest akuta frågan är ett eld-
upphör i Gaza och en rättvis, långsiktigt 
hållbar plan för fred i Palestina och 
återuppbyggnad av Ukraina. Där har 
EU både ett stort ansvar att ta och stora 
möjligheter att påverka positivt. Sedan 
finns det mycket inom institutionen EU 
som behöver ändras — lobbyister och 
storföretag måste ges mindre utrymme 
och vanliga människors behov måste 
prioriteras, säger Hanna Gedin.
 I delar av Europa har högerpartier-
na länge gått starkt men i andra, som i 
Polen, är den trenden bruten. 

 Hur tror ni Europaparlamentet 
ser ut efter valet i juni?
– Jag hoppas så klart att den europeiska 
vänstern ska gå framåt, vi har ett nära 
och bra samarbete med ett antal progres-
siva europeiska vänsterpartier. Jag tror att 
en hel del svenska högerväljare tänker att 
de gjorde ett misstag vid valurnan senast, 
säger Hanna.
 – Det är något som vi kan påverka, 
säger Jonas. Låt valnatten bli en besvi-
kelse för Åkesson och Kristersson, därför 
måste vi mobilisera vänsterväljarna. Om 
vänstern går fram och vi får fler rödgröna 
mandat från Sverige så gör vi vårt för att 
stoppa extremhögern i Europa.

Martin Thåström

Hanna Gedin, Nooshi Dadgostar och Jonas Sjöstedt. Gedin och Sjöstedt toppar 
Vänsterpartiets EU-lista inför valet i juni.
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ERVänsterpartiets EU-lista top-

pas av tidigare partiledaren 
Jonas Sjöstedt och Hanna 
Gedin, förut biträdande 
partisekreterare. Namnen 
är bekanta, men vad vill de 
egentligen få gjort nere i 
Bryssel?. 

Samtidigt som SVT och Malmö 
Stad förbereder sig för Euro-
vision Song Contest i maj så 
pågår febril aktivitet för att 
organisera manifestationer 
mot Israels deltagande.
 – Förhoppningen är att det 
kommer massor av deltagare 
från hela Sverige till Malmö. 
Dessutom kommer det många 
från Danmark och säkert från 
övriga Europa, säger Orwa Ka-
doura. Det kommer att bli stort.

Vad är Palestinanätverket?
– Vi bildades i Malmö under 
terrorbombningarna av Gaza 
2008/2009 och består av ett 
tjugotal organisationer. Under 
åren har vi arrangerat mani-
festationer, föreläsningar och 
aktioner för att få ett slut på 
den israeliska ockupationen. 
Sedan Israels övergrepp i 
höstas demonstrerar vi varje 
vecka.
 – Under Eurovision marke-
rar vi mot folkmordet och för 
mänsklighet, solidaritet och 
fred.
Israel har ingen plats i ett forum 
för musik och gemenskap. 
 Följ Palestinanätverkets och 
andras manifestationer inför 
Eurovision via Stoppa Israel på 
Facebook och Instagram. ■

Hallå där
Orwa Kadoura
Palestinanätverket
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intresse vid dramatiska händelser men det 
vi upplever nu liknar inget vi sett tidigare, 
säger Anna Wester.  

Sedan länge pågår samarbeten med 
civilsamhällets organisationer i Gaza, 
liksom på Västbanken och i flyktingläger 
i Libanon. Fokus är projekt som stärker 
mänskliga rättigheter och bygger kapacitet 
för ett hållbart, demokratiskt civilsamhälle.

Men sedan i oktober är det statliga stödet 
för dessa utvecklingsprojekt pausat.
 – I oktober startade vi en akutinsam-
ling till Gaza via vårt 90-konto, berättar 
Anna Wester, där insamlade medel går 
till tre organisationer som vi känner väl 
och som har kunnat ställa om sin verk-
samhet till nödhjälp i olika former. 

De tre organisationerna som Pa-
lestinagrupperna arbetar tillsammans 
med är Gaza Community Mental Health 
Programme, Palestinian Medical Relief 
Society och Youth Vision Gaza.
 – Efter att det svenska stödet till UN-
RWA pausades riktade vi under en vecka 
om vår akutinsamling till förmån för 
UNRWA och samlade in en halv miljon 
kronor, säger Anna Wester.

Den svenska biståndsorganisationen Sida 
har i två rapporter visat att det inte finns 
något fog för att stoppa biståndet till UN-
RWA. Och nu har stödet återupptagits.
 – Vi och våra partners i Palestina såg 
det stoppade stödet som en kollektiv be-
straffning mot det palestinska civilsam-
hället, i en tid när stödet istället borde 
öka, säger Anna Wester. Politiskt måste 
Sverige nu verka för ett omedelbart eld-
upphör, menar Palestinagruppernas Anna 
Wester. Och att i enlighet med Internatio-
nella domstolens beslut och folkmords-
konventionen, pressa Israel att upphöra 
med alla folkmordshandlingar och släppa 
in humanitärt bistånd till Gaza.

Mats Billberg Johansson

Palestinagrupperna: Stoppa folkmordet i Gaza
Sverige måste stoppa all 
vapenhandel och militärt sam-
arbete med Israel och verka för 
att associationsavtalet mellan 
EU och Israel avbryts. 
Anna Wester, förbundssekre-
terare för Palestinagrupperna 
i Sverige, är bestämd och upp-
rörd:
 –  Det är inget annat än Sveri-
ges skyldigheter enligt interna-
tionell rätt.
● När Palestinafrågan hamnade i 
centrum i oktober märktes direkt en stor 
tillströmning av medlemmar för Palesti-
nagrupperna. 
 – Vi är vana vid att det blir ett ökat 

Palestinagrupperna syns på gator och 
torg.
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